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Algemene Beschouwingen 5 november 2019

Voorzitter, aanwezigen,

Voor ons ligt de ontwerpbegroting 2020-2023.
Als VVD willen we als eerste een compliment aan het college uitbrengen voor het feit dat het 
wederom is gelukt een sluitende begroting te produceren. Dus vooral chapeau aan alle betrokken 
ambtenaren en een speciaal woord van dank aan dhr. Renkens, die er vandaag voor het laatst bij 
is. Een sluitende meerjarenbegroting, met een gedegen financiële onderbouwing, is voor ons 
prioriteit.
We hebben reeds een aantal technische vragen gesteld en die zijn naar onze tevredenheid zeer 
duidelijk beantwoord. 

Onze fractie wil van deze gelegenheid gebruik maken om ook onze oprechte dank en waardering 
uit te spreken aan alle insprekers die de tijd en moeite hebben genomen om het afgelopen jaar in 
te spreken bij de commissies. Hun woorden zijn voor ons als fractie zeer veel waard. 
Het beleid dat wij in deze raadzaal maken treft hen immers. Als individu, ondernemer, werknemer, 
zorgbehoevende, jongere, nestverlater, oudere, starter, recreant, toerist en ga zo maar door. 
Dus dank daarvoor.

Omdat onze fractie het niet nodig vindt om de onderwerpen uit de programmabegroting punt voor 
punt te belichten, beperken wij onze bijdrage tot de volgende onderwerpen waar wij vragen en 
opmerkingen over hebben.
Over de programmaonderdelen die wij niet benoemen, zijn wij het dus in principe eens. Dit, 
uiteraard met uitzondering van eventueel vandaag ingediende moties en/of amendementen.

Wij, als Valkenburgse VVD voeren oppositie op een kritisch positieve manier omdat wij vinden dat 
ook wij verantwoordelijk zijn voor het wel en wee van onze gemeente. 
We willen bewaren wat goed is en verbeteren waar het beter of anders kan. Betrokken zijn en een 
wezenlijke bijdrage leveren. Daar zetten wij ons voor de volle 100% voor in, voor het welzijn van 
alle inwoners en ondernemers, in alle kernen van onze gemeente!

En dan nu de begroting. Het coalitieakkoord van 2018 doet zijn ondertitel inmiddels eer aan: “er is 
meer dan voorheen te doen”. Wat is er nog overgebleven van die ambitieuze 9 prioriteiten en 32 
speerpunten? Wij als VVD zijn erg benieuwd hoe het huidige college deze voornemens binnen het 
korte tijdsbestek van nog slechts 2,5 jaar wil verwezenlijken.  

Het programmaplan Veiligheid, toezicht en handhaving.
*Openbare orde en veiligheid
Hierover kunnen wij kort zijn. Veiligheid is een belangrijk goed. Van veilige schoolroutes tot een 
veilig uitgaanscentrum. In Valkenburg aan de Geul moet het veilig wonen en uitgaan zijn en 
iedereen dient daaraan zijn steentje bij te dragen en zich veilig te kunnen voelen. Er zijn al stappen 
gezet om een veiliger Valkenburg te realiseren, door de inzet van de straatcoaches en de 
wijkboa’s. Hiermee wordt tegemoetgekomen aan de innerlijke veiligheid en geruststelling van de 
burger. Maar er is nog meer te doen.
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Dan het programma Toerisme en Economie.
*Toerisme en recreatie
Als VVD zijn we blij dat de kaders voor het hotelbeleidsplan eindelijk zijn vastgelegd. Dit zal verder 
worden uitgewerkt en we houden de voortgang nauwlettend in de gaten. We zijn benieuwd. Ook 
zijn wij nieuwsgierig naar de kaders voor het air B&B-beleid en het evenementenbeleid, die op de 
planning staan voor 2020.  

Met betrekking tot het uitstallingenbeleid is een pilot begonnen in de Lindenlaan. We kunnen alleen 
maar toejuichen dat dit in samenspraak met betrokken ondernemers gebeurt.
We zien de evaluatie en eventuele uitbreiding van de pilot graag tegemoet. Wanneer kunnen we 
dit verwachten?

Ons bereiken schrikbarende signalen over het exorbitante gebrek aan personeel voor de horeca. 
Het is een feit dat de Valkenburgse horeca kampt met grote personeelstekorten. Bedrijven die in 
het hoogseizoen hun deuren dicht moeten laten omdat er geen bedienend en keuken personeel 
beschikbaar is, om over de komende kerstperiode nog maar te zwijgen! 
In de begroting is opgenomen dat het Foodlab naar Valkenburg is gehaald. Naar aanleiding van de 
antwoorden in de commissie dat het Foodlab niet in september zou starten maar op 1 november  
stellen wij de volgende vraag. 
Vraag: Is het Foodlab inmiddels gestart?
De wethouder heeft daarnaast aangegeven te proberen bij de onderwijsinstellingen in beeld te 
blijven en te vragen hoe het ermee staat. Dat mag wel wat stelliger wat ons betreft. Hoe probeert 
de wethouder dit dan, op welke manier?  

Hierbij leggen wij ook de link met betaalbare woningen voor nestverlaters. Als de jeugd hier niet 
kan blijven wonen zullen ze hier ook niet gaan werken. 
Wij pleiten voor een aantrekkelijk en gezond opleidings-, werk-, woon- en en leefklimaat.

Er zijn wellicht ook andere leerbedrijven in Valkenburg aan de Geul, niet alleen in de horeca. Een 
samenwerking tussen een school en een leerbedrijf levert een win-win situatie op.
Kan er een samenwerking tussen de scholen en alle leerbedrijven in Valkenburg tot stand worden 
gebracht?
Hoeveel leerbedrijven zijn er precies in Valkenburg aan de Geul? Graag een verdeling per 
vakgebied.  

Als VVD zijn we ook tevreden dat onze visie over de herbestemming van hotels wordt gevolgd en 
dat er mogelijkheden zijn dit studentenwoningen of starterswoningen te laten worden. Onze fractie 
wil daar, zoals dit jaar vaker aangegeven, ook de woningen voor nestverlaters aan toevoegen. Het 
verschil tussen starter en nestverlater hebben we meermaals uitgelegd.

Evenementen zijn belangrijk voor onze gemeente. Vanwege de directe economische gevolgen, 
maar ook vanwege de indirecte gevolgen, zoals de naamsbekendheid van het product Valkenburg 
aan de Geul. Een aandachtspunt is het parkeren op dit soort momenten. Dit dient er op gericht te 
zijn dat de bezoekers goede aanwijzingen krijgen waar wel en waar niet geparkeerd mag worden.

Het busparkeren is ook een aandachtspunt. Al eerder is bij de kadernota gesproken over een 
overloop-terrein evenementen bij de Beekstraat. Dit kostte echter 750.000 euro. 
Nu is er sprake van voortschrijdend inzicht en gewijzigde omstandigheden.
In oktober heeft Prorail aan het spoor gewerkt in Valkenburg. Dat was onder andere vooral lastig 
voor de treinreizigers en de mensen die een andere route moesten nemen om in het centrum te 
komen. Maaaaaaar, voorzitter, ieder nadeel heeft een voordeel (ik citeer voor het gemak een grote 
voetballer): Prorail heeft het terrein bij de Beekstraat platgewalst dus in die werkzaamheden 
zouden we niet meer hoeven te investeren om daar een overloopterrein te realiseren. Het zou dus 
wellicht goedkoper kunnen. Kostenbesparend dus! Dat zien we graag.
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Gezien deze nieuwe ontwikkelingen zijn we voornemens een motie in te dienen om te laten 
onderzoeken wat nu de kosten zouden zijn voor realisatie van dit overloopterrein evenementen. 

We worden graag door de wethouder blijvend op de hoogte gehouden als het gaat over de 
ontwikkelingen met betrekking tot Kasteel Oost, Pradoegebouw, Croix, Klooster Boslust en het 
verwachte tijdspad. En niet alleen als de raad daarom vraagt. Als we kijken naar de toelichting op 
de begroting staan ons voor 2020 veel starts van de bouw te wachten, in ieder geval Pradoe en 
Croix de Bourgogne.

Vervolgens het programma Sociaal Domein.
Een van de VVD uitgangspunten is de zelfredzaamheid van de burger. Mensen in hun kracht 
zetten en degenen die het echt niet kunnen, moeten worden geholpen. Wij zien de overheid niet 
als een suikeroom maar als een welwillende partij die eigen initiatieven stimuleert, bevordert en 
daar waar nodig goede initiatieven ook ondersteunt. 

In het kader van het terugdringen van armoede wijzen we de wethouder graag op het 
schuldenloket dat per 1 januari 2020 start. Op grond van de Wet gemeentelijke 
schuldhulpverlening zijn gemeenten verantwoordelijk voor het bieden van hulp aan burgers die 
problematische betaalachterstanden hebben voor hun vaste lasten. Met de aanpassing van deze 
wet kan het voor gemeenten makkelijker worden om inwoners met schulden sneller te helpen. De 
pilot schuldenloket is een samenwerking tussen de rechtbank Limburg, Kredietbank Limburg, 
Plangroep en schuldhulpverleners van gemeenten.
Vraag: De informatiebrieven zijn verstuurd aan de gemeenten. Gaat onze gemeente ook aan deze 
pilot meewerken?

Verder zal de nieuwe wet verplichte geestelijke gezondheidszorg en de wet zorg en dwang die per 
1 januari 2020 ingaat gevolgen hebben voor de gemeente. Verwacht wordt een toegenomen 
stroom extra opnames. Is daar rekening mee gehouden?
Vraag: Is de gemeente daarvoor toegerust en zijn hier budgetten voor beschikbaar? Is dit 
opgenomen in de begroting, waar dan en voor welk bedrag?

Voor wat betreft de bestrijding van de eenzaamheid zien wij liever dat de mensen die het aangaat, 
de eenzame mens dus, bij de lokale aanpak direct zal worden betrokken, via korte lijnen. 

Met betrekking tot de jeugdgezondheidszorg vragen wij ons het volgende af:
Is er voldoende financiering om gerichte steun te geven in het gezin en voldoende daginvulling 
voor de jeugdige? Hoe denkt de gemeente aan die wettelijke verplichting te voldoen?
De jeugd is de toekomst.
We maken ons zorgen. Het speciaal onderwijs in onze gemeente zit bomvol, wat gaan we daaraan 
doen? Een brede school is nog steeds onze grote wens, met plek voor alle kinderen. Samen leren 
en samen leven.  Met betrekking tot het IKC vragen we ons af wat de wethouder nu concreet 
bedoelt:
- op welk kind is het gericht?
- is het praktisch? In welke zin?
- is het strategisch? Wat is de lange termijn visie?
- vanuit welke gedachte? 

In de algemene beschouwingen van 2018 heeft de VVD al gevraagd, met betrekking tot de 
vervanging van het kunstgrashockeyveld aan de Dr. Ariensstraat, of de mogelijkheid onderzocht 
kon worden of hier wellicht een waterveld gerealiseerd kan worden waar de hockeyclub de 
komende 10 tot 15 jaar mee vooruit kan. Is er al contact geweest met de Koninklijke Nederlandse 
Hockeybond? In 2020 volgt het plan van aanpak, zo staat nu in de begroting. Een en ander sluit 
aan bij de 6 indicatoren van het nationaal sportakkoord en loopt voor op het lokaal sportbeleid.
Vraag: Wat is de stand van zaken? Kan de wethouder toezeggen de raad blijvend te informeren 
over de voortgang? 
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Laten we ook eens beginnen met het sportbeleid, het lokale sportakkoord. Er zijn 6 ambities 
opgesteld. 
Wat wordt daar nu precies mee gedaan? Worden de verenigingen, het onderwijs en de zorgsector 
daarbij betrokken? Wie gaat die prioriteiten stellen? 

Met betrekking tot het programma Ruimtelijk Domein.

We zijn als VVD trots. Mogen we dat zeggen? Ja dat mogen we zeggen. Want naar aanleiding van 
de gesprekken die wij met de bewoners van Thibaltstaete en De Kei voerden over de bewoners- 
en parkeervergunningen, onze schriftelijke vragen daarover aan het college en het antwoord 
daarop waardoor dit onderwerp op de agenda van de commissie EFTR kon komen, de insprekers 
en de inbreng van de VVD hebben wij in ieder geval op dit moment resultaat behaald: de brief aan 
de bewoners werd ingetrokken. Een mooi voorbeeld van burgerparticipatie en politiek. Maar het 
onderwerp is nog niet van tafel. 
We blijven ons hiervoor inzetten! 

Met betrekking tot de duurzaamheid zijn wij als VVD vooral blij dat onze motie daaromtrent is 
aangenomen en dit voortaan als paragraaf in alle raadsnota’s wordt opgenomen.
We hebben onlangs een artikel gelezen over het feit dat traditioneel slopen tot groot waardeverlies 
leidt. Dus als er gesloopt moet worden, laten we het dan wel op een manier doen die zowel 
duurzaam is als economisch voordeel oplevert. Laten we het op die manier opnemen in de 
woonvisie en eventueel bij toekomstige aanbestedingen niet meer op laagste prijs gunnen maar op 
CO2impact verlaging.

De VVD wijst al enige jaren op de verkeersveiligheid en de snelheid, met name op de Oud-
Valkenburgerweg en Neerhem. Uit het recente onderzoek van de politie naar de gevaarlijkste 
wegen in Nederland staat Valkenburg in de Limburgse top 10 op plek twee. Met name wordt ook 
de Neerhem genoemd. 
Vraag: wat gaat het college doen om deze snelheid in te perken? Het is niet alleen de taak van 
degenen die aan die straat wonen om een oplossing te bedenken die realistisch is maar ook van 
de wethouder. 

Vraag: Verder vraagt de VVD zich af of alle plekjes snippergroen nu zijn verkocht of dat hier nog 
inkomsten te verwachten zijn.

En als we het dan toch over groen hebben. Onze fractie wordt er fleurig van dat we samen met de 
ondernemers het Bloemenplan Centrum hebben kunnen voltooien. Jammer alleen dat er steeds 
gedoe was over het water geven en de toegang tot het centrum, waarom moest dit zo stroef gaan? 
We hopen dat in de toekomst door gewoon met elkaar in gesprek te gaan dit soort hobbeltjes 
worden opgelost. 

We worden door de wethouder al in een vroeg stadium meegenomen bij het ontwikkelen van de 
lokale woonvisie. Dat stellen wij erg op prijs en zien wij veel liever dan dat we een kant en klaar 
product voorgeschoteld krijgen waar we dan op kunnen reageren. 
Wat de VVD betreft wordt dit een standaard werkwijze.

Naast ons standpunt betaalbare woningen voor starters, nestverlaters en dergelijke willen we de 
wethouder er op attenderen dat ook het woonwagenbeleid in de woonvisie dient te worden 
betrokken. Woonwagens zijn ook een vorm van Tiny Houses, nietwaar?

Met betrekking tot de hondenbelasting: onze fractie heeft eerder een art 41 brief ingestuurd over 
de hondenlosloopgebieden- en uitlaatplekken. Dit staat nog steeds op de actielijst van de 
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commissie, omdat er geen ambtenaar beschikbaar is om dit te onderzoeken. 
Vraag: Wat krijgt de inwoner dan terug voor de betaalde hondenbelasting? 

Met betrekking tot de toeristenbelasting hebben wij de volgende vraag aan de wethouder:
Heeft de wethouder kennis genomen van de position paper van Koninklijke Horeca Nederland over 
dit onderwerp? 
https://cdn.khn.nl/media/Tools/Positionpapers/KHN-Positionpaper-Toeristenbelasting.pdf

Dan nog de Rekenkamercommissie. Wij vinden het niet verstandig om te bezuinigen op het 
onderzoeksbudget van de Algemene Rekenkamer. Vooral bij toenemende complexiteit van 
gedecentraliseerde taken vinden wij het nodig om voldoende middelen te reserveren voor 
onderzoeksopdrachten. Bijvoorbeeld ICT en beveiliging.  

Tot slot wil onze fractie het volgende meegeven.
Het is essentieel dat er gekeken wordt naar wat het beste is voor Valkenburg aan de Geul op de 
lange termijn en dat dit niet moet betekenen dat er op de korte termijn niets hoeft te gebeuren.
De Valkenburgse VVD zet zich in om het goede van “oes Vallekeberg aan de Geul” te behouden 
en mee te denken over verbetering daar waar dat nodig is, dit alles in nauw contact en goed 
overleg met de inwoners en ondernemers.

Tot zover in eerste termijn. 

https://cdn.khn.nl/media/Tools/Positionpapers/KHN-Positionpaper-Toeristenbelasting.pdf

